
 

 

Protokół Nr VII/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 marca2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy w Wierzchowie 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
oo

 

Zamknięcie obrad – godz. 15
25 

 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 18 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecny na sesji – radny Marek Banaszek. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 do nin. protokołu. 

 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Klaudia Kalinowska – insp.. ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
oo

 otworzył VII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac  

w okresie międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną 

Rady Gminy Wierzchowo 

10. Podjecie uchwał: 

a. w sprawie poboru niektórych podatków i opłat w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk 

nr 36, 

b. w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012 – druk nr 37, 

c. w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji projektu pn. 

„Zorientowani na sukces” współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki 2007-2013 – druk nr 38, 

d. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

zawierających pow. 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) oraz zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 39, 

e. w sprawie udzielania dotacji ze środków budżetu Gminy Wierzchowo 

na budowę przyłączy kanalizacyjnych – druk nr 40, 

f. w sprawie zasad przyznawania osobom fizycznym środków z budżetu 

Gminy Wierzchowo przeznaczonych na dofinansowanie zadań w 

zakresie demontaży, odbioru i unieszkodliwiania pokryć dachowych i 

elewacji zawierających azbest pochodzących z budynków 

mieszkalnych i gospodarczych położonych na terenie Gminy 

Wierzchowo –druk nr 41, 

g. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2011 rok – druk 

nr 42, 

h. w sprawie udzielenia dotacji celowej klubom sportowym – druk nr 43 

i. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Pauliny Miszta na Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie – druk nr 44 



j. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Barbary Ławniczak na Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie –druk nr 45. 

11. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Wierzchowo 

a. informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Gminy Wierzchowo w roku 2010, 

b. informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej na terenie Gminy Wierzchowo w roku 2010. 

12. Formy i zakres współpracy Gminy z Policją i Komendą Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim oraz jednostkami OSP 

na terenie Gminy Wierzchowo – informacje składają Wójt Gminy oraz 

przedstawiciele Policji i Straży Pożarnej. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 
15. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że przed sesją Rady do Przewodniczącego 

Rady Gminy wpłynął wniosek Wójta o wprowadzenie pod obrady sesji Rady 

Gminy Wierzchowo w dniu 31 marca 2011r. projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Żabinek na lata 2010-2015. 

Konieczność dokonania zmian w powyższym Planie wynika z pisma Urzędu 

Marszałkowskiego dotyczącego konieczności uzupełnienia złożonego wniosku 

w sprawie przebudowy i nadbudowy budynku remizy OSP w Żabinku. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za wprowadzeniem pod obrady 

dzisiejszej sesji zaproponowanego projektu uchwały? 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych’ i 0 głosach „wstrzymujących” 

wniosek przyjęła i tym samym wprowadziła do porządku obrad podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Żabinek 

na lata 2010-2015. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i wójt nie zgłosili więcej zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 



 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z VI 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 24 lutego 2011 został wyłożony 

do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z 

uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole 

Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i 

poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 

z VI sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” 

przyjęła protokół z VI sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

Informację pisemną Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowiącą 

załącznik nr 3 do nin. protokołu Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o 

sesji. 

Na sesji Wójt Jan Szewczyk uzupełnił informację: 

 będzie rozpropagowana informacja o możliwości podjęcia pracy w 

Czaplinku Kabel-Technik Polska. Ma być zarezerwowanych 50 miejsc 

pracy dla osób z naszego terenu, 

 Wojewódzki Inspektor Nadzoru Budowlanego w Szczecinie nałożył na 

PKP Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Szczecinie 

obowiązek usunięcia nieprawidłowości w stanie technicznym budynku 

dworca kolejowego na stacji PKPWierzchowo poprzez: 

o naprawę dachu części wysokiej budynku, 

o wymianę pokrycia dachu części niskiej na inne nie zawierające 

azbestu, 

o naprawę bądź rozbiórkę przybudówki po byłej nastawni, 

o naprawę szamba lub przyłączenie do kanalizacji, 

o naprawę lub wymianę blacharki, rynien i rur spustowych, 

o naprawę lub wymianę drewnianych okien i drzwi, 



o przemurowanie uszkodzonych kominów ponad dachem, 

naprawienie uszkodzonych drzwiczek kominowych, 

o zapewnienie wentylacji grawitacyjnej w kuchni mieszkania 

p.J.Matuszewskiego, 

o odtworzenie instalacji odgromowej na budynku 

 przejmujemy od PKP budynek kolejowy w Osieku Drawskim, 

 podejmujemy działania w sprawie podziału działek obok Zakładu 

Karnego w Wierzchowie, 

 Ministerstwo Sportu pozytywnie rozpatrzyło wniosek w sprawie dotacji 

do budowy Orlika, 

 złożyliśmy w terminie wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o końcową 

związaną z inwestycją budowy kanalizacji sanitarnej, oczekujemy 

kontroli, 

 mamy projekt umowy na dzierżawę na 20 lat działki o pow. 0,15ha z 

przeznaczeniem na budowę placu rekreacyjnego w miejscowości 

Radomyśl, w najbliższym czasie zostanie ona podpisana ze Spółką AGRI-

PLUS, 

 Wójt jest w trakcie rozmowy-uzgadniania ze Starostą Drawskim w 

sprawie przejścia do pracy do wydziału promocji w Starostwie Dyrektora 

GOKSiT w Wierzchowie Pani Jolanty Banaszek na miejsce Pani Marty 

Łapińskiej, która przyjęłaby obowiązki Dyrektora GOKSiT w 

Wierzchowie, 

 komisja konkursowa w Urzędzie Gminy jest w trakcie rozpatrywania 

ofert na stanowisko ds. wymiaru podatków i opłat. 

 

Radny Ryszard Borowicz zwrócił uwagę do treści zapisu w Zarządzeniu Nr 

19/2011 Wójta Gminy z dnia 25 lutego 2011r. w § 1. Uwaga dotyczy opiekuna 

sali wiejskiej w Sośnicy – opiekunem sali nie jest Pani Gertruda Jacyk. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała Wójta, jakie podjął działania w 

sprawie przejęcia mieszkań na stacji kolejowej w Osieku Drawskim? 

 

Wójt odpowiedział, że sprawy są daleko posunięte, jest podpisana umowa 

najmu, ale czynimy starania o jego przejęcie, na razie lokal jest zabezpieczony 

od strony prawnej. Urząd sfinansował zakup niezbędnych materiałów. Sam 

remont i przystosowanie lokalu do zamieszkania P.Iłowski wykonuje we 

własnym zakresie. Dyrektor GZGK wskaże możliwości podłączenia lokali do 

kanalizacji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął dyskusję nad punktem 4 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 



Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na 

temat prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do 

nin. protokołu. 

 

 

Ad. 6 

 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 4 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 4 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 4 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 4 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokółu 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz i Wójt Jan 

Szewczyk złożyli byłym sołtysom kadencji 2007-20011 podziękowania za 

pracę, wręczyli im upominki i kwiaty. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa godz. 11
25

- 11
40

. 

Po przerwie wznowił obrady sesji i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść interpelacji złożonych na piśmie w okresie 

międzysesyjnym: 

 

Radny Marek Banaszek: 

 

1. Proszę o pilną naprawę drogi powiatowej Żabin – Nowe 

Laski Nr 1996Z. Przed miejscowością Nowe Laski (120 

mb. od tablicy miejscowości Nowe Laski w kierunku 

Żabina) na odcinku 20 mb. zniszczeniu uległ dywanik 

asfaltowy. Zagraża to bezpieczeństwu uczestników ruchu 

drogowego. Zjawisko niszczenia drogi będzie 



postępować. Wnioskuję o wyłączenie w/w odcinka drogi 

powiatowej z ruchu pojazdów o masie całkowitej 

przekraczającej 10 ton za wyjątkiem autobusów, 

kombajnów i ciągników rolniczych w trakcie transportu 

zboża w okresie żniw i innych ładunków niezbędnych do 

funkcjonowania mieszkańców wsi. 

 

Radny Józef Janicki: 

 

1. W imieniu mieszkańców bloków po byłym PGR w Świerczynie zwracam 

się z prośbą do Wójta Gminy Wierzchowo o naprawienie gminnej drogi o 

długości 200m od krzyża w kierunku P.Trąbińskich i P.Wiśniewskich. Z 

tej drogi korzysta 18 rodzin, jak i również wywóz nieczystości oraz 

dojazd sprzętem rolniczym do pól. Droga ta jest bardzo wyboista, jak jest 

deszcz, to są kałuże, a jak sucho to się bardzo kurzy. 

Proszę o zamontowanie jednej lampy oświetleniowej koło P.Trąbińskich i 

P.Wiśniewskich. 

 

Interpelacje na sesji w dniu 31 marca 2011r. złożyli: 

 

Radny Stefan Żołynia złożył na piśmie 3 interpelacje o treści: 

 

1. W imieniu mieszkańców miejscowości, przez, które odbywa się transport 

gnojowicy ciągnikami (zestawami) Spółki AGRI-PLUS wnoszę o pomiar 

drgań gruntu w związku z przejazdem w/w zestawu. 

Pragnę nadmienić, że ciągniki z beczką nie są resorowane, drogi są w 

złym stanie, co powoduje duże drgania i pękanie budynków. Wobec 

powyższego należałoby ograniczyć prędkość przejazdu przez 

miejscowości, przez które odbywa się transport. 

 

2. W imieniu mieszkańców miejscowości Żabin i Żabinek wnoszę o 

zbadanie poziomu hałasu, w związku z transportem gnojowicy przez 

ciągniki Spółki AGRI-PLUS. Pragnę nadmienić, ze Rozporządzenie 

Ministra Środowiska z dnia 14 czerwca 2007r. określa dopuszczalny 

poziom hałasu w zabudowie zwartej zamieszkałej. W przypadku 

przekroczenia hałasu wnoszę o zaprzestanie transportu w/w w porze 

nocnej zgodnie z cisza nocną. 

 

3. Wnoszę o udzielenie informacji dotyczącej pojemności laguny dla Fermy 

Żeńsko Spółki AGRI-PLUS: pojemność całkowita, pojemność robocza, 

wymiary laguny zgodnie z protokołem odbioru. 

 

 



Radny Ryszard Borowicz: 

 

1. Radny ponawia interpelację z dnia 31 stycznia 2011r.:  

W imieniu mieszkańców wsi Sośnica proszę o przeniesienie 

skrzynek pocztowych, które ustawione SA przy Sali wiejskiej w 

Sośnicy w nowe miejsce. Proponujemy ustawienie tych skrzynek w 

okolicy sklepu, na działce gminnej, na co wyraża zgodę Wójt 

Gminy Wierzchowo. Obecnie, aby dojść do skrzynek trzeba iść pod 

górę, zima wielu już upadło, bo było ślisko. Droga w Sośnicy jest 

obecnie przebudowywana i zostanie przesunięta w pobliże 

skrzynek, dodatkowo w tym miejscu ma duży łuk. W pobliże 

skrzynek nie można podjechać samochodem, co utrudni pracę 

doręczycielowi i mieszkańcom korzystanie z nich. W 

proponowanym miejscu nie ma utrudnień komunikacyjnych, jest 

dłuższy plac przy sklepie. Miejsce to jest również wygodniejsze, bo 

idąc do sklepu można też zajrzeć do skrzynki pocztowej. Nowe 

miejsce jest bezpieczne i wygodniejsze. 

 

2. Radny ponawia interpelację z dnia 5 stycznia 2011r.: 

Droga powiatowa biegnąca od drogi wojewódzkiej na wysokości 

wsi Nowe Laski do wsi Otrzep jest bardzo zniszczona i bardzo 

wąska, dodatkowo w okresie zimy mało odśnieżana. Przejeżdżające 

tą droga samochody mają problemy z jej przejechaniem. 

Korzystanie z tej drogi nie jest konieczne (korzystają z niej głównie 

zamiejscowi dojeżdżający do tartaku w Świerczynie. Można do 

Otrzepu i Świerczyny i odwrotnie jechać przez Sośnicę, co niewiele 

wydłuża czas przejazdu, a droga jest o wiele lepsza. Proponuje 

następujące zmiany: 

1) zabronić wjazdu na tę drogę samochodom 

ciężarowym, z wyłączeniem tych, co wywożą drewno 

z lasu. 

2) zdjąć znak drogowy, który wskazuje, że tą drogą 

można dojechać do Świerczyny, a jak tego nie można 

zrobić, to przynajmniej ustawić znak, że ta droga 

prowadzi do Otrzepu, tak jak jest w Sośnicy. 

3) od strony Otrzepu zmienić oznakowanie podobnie. 

Takie zmiany uchronią w dużej części, nieznających tej 

drogi od wjazdu na nią i uniknięcia wielu trudności. 

 

 

3. Radny ponawia interpelację z dnia 10 stycznia 2011r.: 

W miejscowości Sośnica i Otrzep w Gminie Wierzchowo nie ma 

dostępu do szerokopasmowego internetu (neostrady). Już dawno 



przez te miejscowości ułożono światłowód, postawiono jakieś 

szafki, część telefonów jest podłączona do światłowodu. W m 

miejscowości Świerczyna jest już dostęp do szerokopasmowego 

internetu, a w Sośnicy i Otrzepie nie, mimo, że korzystamy z tej 

samej centrali. Mieszkańcy pytają, dlaczego w Sośnicy i Otrzepie 

nie ma dostępu do szerokopasmowego internetu oferowanego przez 

Telekomunikację Polską S.A. 

Prosimy o odpowiedź, kiedy w Sośnicy i Otrzepie ta usługa będzie 

dostępna. 

 

4. Radny zgłosił na piśmie jedną interpelację o treści: 

W miejscowości Sośnica znajduje się osiedle oddalone od wsi o około 0,5 

km. Mieszka tam 8 rodzin w 4 domach. Osiedle to jest otoczone w bliskiej 

odległości na razie małym lasem, ale w niedalekiej przyszłości będzie to 

las zaglądający do okien. Wnioskuje, aby na tym osiedlu ( w środku lasu) 

zainstalować 2-3 lampy oświetleniowe. Zapewni to mieszkańcom komfort 

poczucia bezpieczeństwa oraz ułatwi poruszanie się po osiedlu. 

 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. W związku z remontem drogi powiatowej Żabinek – Kalisz Pomorski i 

budowę nowego chodnika w miejscowości Żabinek przenieść poza obręb 

chodnika słupy telekomunikacyjne. 

 

Radna Genowefa Rosochowata zgłosiła ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Wyciąć dwa drzewa w miejscowości Żabin. Jedno drzewo znajduje się 

przy posesji P.Prymuli. Pień drzewa jest spróchniały, a połowa korony i 

gałęzie są całkowicie suche. W czasie silnego wiatru suche gałęzie 

spadają na drogę. Istnieje też zagrożenie, że suchy konar odłamie się i 

spadnie na dach domu P.Prymuli, a druga część drzewa na dom P.Kunata. 

Drugie drzewo znajduje się przy ogrodzeniu placu, na którym znajduje się 

krzyż i tablica pamiątkowa. Bardzo blisko tego drzewa jest lampa 

oświetleniowa. Pień drzewa w środku jest pusty, całkowicie spróchniały. 

Dlatego istnieje bardzo duże zagrożenie, że drzewo to może się złamać i 

upaść na drogę powodując zniszczenie asfaltu. Stwarza ono również 

niebezpieczeństwo dla ludzi i pojazdów przemieszczających się koło tego 

drzewa 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie 4 interpelacje o treści: 

 



1. Naprawić główną bramę wjazdową na cmentarz w miejscowości 

Świerczyna. 

 

2. Ustawić tablicę ogłoszeniową w okolicy posesji sołtysa w Świerczynie. 

 

3. Uzupełnić ubytki asfaltu i przeprowadzić remont pobocza drogi 

powiatowej w miejscowości Świerczyna na odcinku od rzeki 

Świerczyniec do posesji Nr 56. 

 

4. Dokończyć remont chodnika przy bibliotece w Świerczynie. 

 

Radny Józef Janicki zgłosił ustnie na sesji trzy interpelacje o treści: 

 

1. Wyciąć drzewo przy budynku Nr 56 w miejscowości Świerczyna (posesja 

P.Brzyskiego i P.Gawlika). Drzewo stwarza zagrożenie dla budynku i dla 

ludzi przebywających w jego obrębie. 

 

2. Naprawić uszkodzona pokrywę studzienki telekomunikacyjnej w 

miejscowości Świerczyna. Przedmiotowa studzienka usytuowana jest 

przy kościele. 

 

3. Na jakim etapie jest sprawa przekazania jeziorka dla Rady Sołeckiej w 

Świerczynie? 

 

Radny Jan Łuczak zgłosił ustnie na sesji jedną interpelację o treści: 

 

1. Naprawić chodnik w miejscowości Wierzchowo na odcinku od „Lasku 

Arkońskiego” do posesji P.Guczego (nr budynku 4) w kierunku Żabina. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz zgłosił ustnie zapytanie o treści: 

 

Czy Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim ma obowiązek 

usuwania korzeni po wycince drzew? Dlaczego w miejscowości Wierzchowo 

niektóre tylko korzenie zostały usunięte? 

 

Radny Wiktor Majda zgłosił ustnie na sesji dwie interpelacje o treści:  

 

1. Radny ponawia interpelacje z dnia 25 października 2010r. dotyczącą 

zwrócenia się do odpowiednich instytucji o zlecenie badania wody w 

stawie przyległym do terenu Spółki AGRI-PLUS w Boninie. Mieszkańcy 

maja uwagi, co do sposobu mycia sprzętu, w tym opryskiwaczy środków 

chemicznych i ciągników – woda spływa do stawu. Według 

mieszkańców istnieje wysokie prawdopodobieństwo zatrucia wody w 



stawie. W związku z powyższym Radny prosi o podjęcie odpowiednich 

działań w tym zakresie. 

 

2. Namalować dwa przejścia dla pieszych: na wysokości kościoła i na 

wysokości sali wiejskiej w miejscowości Osiek Drawski. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady przywitał przybyłych na sesję 

Komendanta Powiatowego Policji w Drawsku Pomorskim, Komendanta 

Komisariatu Policji w Kaliszu Pomorskim i Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim. 

Przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W związku z brakiem dyskusji w tym punkcie Przewodniczący Rady Andrzej 

Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 porządku obrad. 

 

 

Ad. 9 

 

Sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady 

Gminy Wierzchowo przedłożył Przewodniczący Komisji Wiktor Majda. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Podjęcie uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr VII/36/2011 w 

sprawie poboru niektórych podatków i opłat w drodze inkasa, 

określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – 

która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 



głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VII/37/2011 w 

sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012 – która 

stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VII/38/2011 w 

sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji 

projektu PN. „Zorientowani na sukces” współfinansowanego z 

Europejskiego funduszu Społecznego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013 – która stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 

głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę nr VII/39/2011 w 

sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających pow. 4,5% alkoholu (z wyjątkiem 

piwa) oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VII/40/2011 w 

sprawie udzielenia dotacji ze środków budżetu Gminy 

Wierzchowo na budowę przyłączy kanalizacyjnych – która 

stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

Podczas głosowania nad powyższą uchwałą był nieobecny radny 

Jan Łuczak, który powrócił na salę po głosowaniu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VII/41/2011 w 

sprawie zasad przyznawania osobom fizycznym środków z 

budżetu Gminy Wierzchowo przeznaczonych na 

dofinansowanie zadań w zakresie demontażu, odbioru i 

unieszkodliwiania pokryć dachowych i elewacji zawierających 

azbest pochodzących z budynków mieszkalnych i 

gospodarczych położonych na terenie gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 



7) Wniosek Wójta Gminy z dnia 31 marca 2011r. w sprawie przyjęcia 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy Wierzchowo na rok 2011 przedstawił Przewodniczący Rady 

Andrzej Kaczorkiewicz. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VII/42/2011 w 

sprawie zmian w budżecie gminy Wierzchowo na rok 2011 – 

która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

8) Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał wniosek 

Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej klubom sportowym: 

Komisja  w n i o s k u j e o przyznanie dotacji celowej klubom 

sportowym w następującej wysokości:: 

1) Uczniowski Klub Sportowy „LIDER” przy Zespole Szkół w 

Świerczynie – 3.500,00 zł, 

2) Wierzchowiska Szkółka Unihokeja – 13.500,00 zł, 

3) Klub Sportowy MLKS „KOLEJARZ” – KPPD S.A. w 

Wierzchowie – 12.500,00 zł, 

4) Ludowy Klub Sportowy „DRZEWIARZ” w Świerczynie – 

14.500,00 zł. 
Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów Ryszard 

Borowicz poinformował, że powyższy wniosek pokrywa się z 

wnioskiem Komisji Budżetowej. Uzasadnieniem wniosku jest to, że 

Klub „Drzewiarz” gra w wyższej lidze, w której występuje 14 

drużyn, Klub „Kolejarz gra tylko na terenie gminy Kalisz Pomorski 

i Wałcz, seniorzy i juniorzy jeżdżą na rozgrywki osobno, w innym 

terminie, wyższe i podwójne opłaty sędziowskie. 

 

Radny Jan Łuczak – przedstawiciel Klubu Sportowego 

„KOLEJARZ” zgłosił odmienne zdanie zwracając uwagę na ilość 

zawodników oraz liczbę mieszkańców uczestniczących w 

wydarzeniach sportowych. 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała, dlaczego w 

uchwale przy klubie „Drzewiarz”  nie ma zapisu „oraz 

województwa zachodniopomorskiego”? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że zapis w uchwale jest zgodny z 

zapisem złożonym w ofercie Klubu „Drzewiarz”. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji 

Kultury. 



Za przyjęciem wniosku głosowało 8 radnych, „przeciw” głosowało 

6 radnych, „wstrzymało” się od głosu – 0. 

Wniosek Rada Gminy przyjęła. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk wniósł autopoprawkę polegającą na 

dopisaniu w §4 po słowie „Gminy” oraz województwa 

zachodniopomorskiego. 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod 

głosowanie projekt uchwały z uwzględnieniem wniosku. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 8 głosami „za” przy 6 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr VII/43/2011 w 

sprawie udzielenia dotacji celowej klubom sportowym – która 

stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

9) w sprawie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani 

Pauliny Miszta na Kierownika GOPS w Wierzchowie głos zabrał 

Kierownik GOPS w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz, który 

uzasadnił swoją decyzję odmowną w sprawie udzielenia pomocy 

skarżącej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda uzasadnił, 

dlaczego Komisja Rewizyjna uznała skargę Pani Pauliny Miszta za 

zasadną, odczytał uzasadnienie zawarte w protokole Komisji 

Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 

uznający skargę za zasadną z przyczyn określonych w uzasadnieniu 

stanowiącym załącznik do nin. uchwały? 

Za uznaniem skargi za zasadną głosowało 3 radnych, „przeciw” 

głosowało 4 radnych, „wstrzymało” się od głosu 7 radnych. 

W związku z tym, że powyższe głosowanie nie spowodowało 

rozpatrzenia skargi, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za 

uznaniem skargi za bezzasadną? 

Za uznaniem skargi za bezzasadną głosowało 8 radnych, „przeciw” 

głosowało 3 radnych, „wstrzymało” się od głosu 3 radnych” – 

uchwała Nr VII/44/2011 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani 

Pauliny Miszta na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchowie – stanowi załącznik nr 18 do nin. 

protokołu. 

 

10)Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał następny 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Barbary 

Ławniczak na Kierownika GOPS w Wierzchowie uznający skargę 

za bezzasadną. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał 



uzasadnienie, dlaczego Komisja Rewizyjna występuje do Rady o 

uznanie skargi za bezzasadną. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 13 glosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 

głosie „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr VII/45/2011 w 

sprawie rozpatrzenia skargi Pani Barbary Ławniczak na 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

11)Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr VII/46/2011 w 

sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości 

Żabinek na lata 2010 – 2015 – która stanowi załącznik nr 20 do 

nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11 i 12. 

 

 

Ad. 11 i 12 

 

Wstęp do tematu o bezpieczeństwie i porządku publicznym przedstawił 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz, który powiedział między 

innymi, ze bezpieczeństwo jest podstawową potrzebą każdego człowieka, a jej 

niezaspokojenie nie pozwala na realizację innych potrzeb i utrudnia rozwój 

jednostki. Jednym z elementów ogólnie pojętego bezpieczeństwa jest 

bezpieczeństwo publiczne, które jest pojęciem szerokim i trudnym do 

jednoznacznego zdefiniowania. 

Poczucie bezpieczeństwa jest uwarunkowane wieloma czynnikami. W dużej 

mierze zależne jest od czynników obiektywnych, do których niewątpliwie 

należą: rodzaj występujących zagrożeń, skala ich występowania oraz 

efektywność w ich eliminowaniu, a tym samym skuteczność oddziaływania 

takich instytucji, jak: policja, straż miejska, prokuratura czy sądy. Nie ma 

jednolitego wzorca i skali poczucia bezpieczeństwa. 

Przewodniczący Rady powiedział, że niejednokrotnie zastanawiamy się, czy w 

gminie, w której mieszkamy możemy czuć się wystarczająco bezpiecznie. 

O zabranie głosu na temat stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy Wierzchowo 

poprosił przybyłych na sesję gości. 

Pierwszy głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 

Drawsku Pomorskim Zbigniew Kwiatkowski. Informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 21 do nin. protokołu. 



Informację o stanie bezpieczeństwa p.poż. w 2010r. złożył również Komendant 

Gminny OSP Bogusław Pawłowicz – informacja pisemna stanowi załącznik nr 

22 do nin. protokołu. 

Następnie głos zabrał Komendant Powiatowy Policji w Drawsku pomorskim 

Jarosław Smolarek, który poinformował  między innymi, że jesteśmy powiatem 

bezpiecznym, a policja wywiązuje się ze swoich obowiązków. W związku z 

dużą ilością wykrywanych niewypałów na terenie naszego powiatu, Komendant 

zaapelował do zebranych: sołtysów, dyrektorów szkół, radnych by pouczali 

dzieci, jak mają postępować w przypadku ich znalezienia. Poprosił o zabranie 

głosu Kierownika Posterunku Policji w Wierzchowie Leszka Wojtalika, który 

przedstawił analizę stanu porządku publicznego oraz zagrożenia wykroczeniami 

na terenie działania Posterunku Policji w Wierzchowie za 2010 rok – pisemna 

informacja stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

 

Sprawozdanie z działalności Straży Gminnej w Wierzchowie za rok 2010 

przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński – informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

 

Komendant Komisariatu Policji w Kaliszu Pomorskim w swoim wystąpieniu 

bardzo pozytywnie wypowiedział się o pracy posterunku Policji w 

Wierzchowie. Podziękował za pracę Kierownikowi Posterunku, a za jego 

pośrednictwem Policjantom. Policjanci z Posterunku w Wierzchowie osiągają 

jedne z najlepszych wyników w wykrywalności przestępstw. 

Komendant Bujonek złożył podziękowania również Wójtowi, 

Przewodniczącemu Rady i Radzie Gminy za dotychczasowa współpracę.  

Na zakończenie powiedział, że sprawa bezpieczeństwa jest naszą wspólną 

sprawą, cieszą nas efekty pracy i współpracy. 

 

Radny Józef Janicki pochwalił pracę Policjanta Marka Mikulca. 

 

Wójt i Przewodniczący również podziękowali wszystkim Komendantom za 

dotychczasową współpracę. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 i 

12 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

 Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treści odpowiedzi na 

interpelacje, które wpłynęły w okresie międzysesyjnym. 

 



W związku z brakiem dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 13 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

1. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał pismo 

Wójta Gminy w sprawie udzielenia informacji, czy z radnych 

Rady Gminy Wierzchowo wytypowana zostanie osoba, która 

uczestniczyć będzie w pracach Komisji w związku z 

powołaniem Komisji do spraw rozpatrywania wniosków o 

przyznanie usługi usunięcia odpadów – azbestu. 

Rada Gminy 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 

głosie „wstrzymującym” wydelegowała do prac Komisji 

radnego Kazimierza Pajora. 

 

2. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał pismo 

Konwentu Starostów Powiatów Województwa 

Zachodniopomorskiego z prośbą o wsparcie finansowe, dzięki 

któremu możliwe będzie uruchomienie na lotnisku w Zegrzu 

Pomorskim bazy Lotniczego Pogotowia Ratunkowego o 

wydłużonym terminie funkcjonowania tj. od maja do września. 

Propozycja partycypacji w kosztach dla Gminy Wierzchowo to 

3.000 zł. (pismo Konwentu stanowi załącznik do nin. 

protokołu). 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej 

jednostce samorządu terytorialnego. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr VII/47/2011 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce 

samorządu terytorialnego – która stanowi załącznik nr 26 do 

nin. protokołu. 

 

3. Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał pismo 

Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim: „W związku z 

powołaniem uchwałą Nr 11/2011 Zarządu Powiatu Drawskiego 

z dnia 15 lutego 2011r. Zespołu do przeprowadzenia analizy 

dotychczasowej formy organizacyjnej, w której funkcjonuje 

Szpital Powiatowy w Drawsku pomorskim i przedstawienia 

możliwych kierunków zmian w tym zakresie, zwracam się z 

uprzejmą prośbą o wyrażenie opinii nt. ewentualnego 



przystąpienia Gminy Wierzchowo do utworzenia spółki 

komunalnej z udziałem Gmin i Powiatu Drawskiego celem 

zmiany formy prawnej zarządzania Szpitalem Powiatowym w 

Drawsku Pomorskim. W przypadku pozytywnej opinii proszę o 

deklarację wysokości udziałów w spółce. Powyższą opinię 

proszę przedłożyć w terminie do 8 kwietnia br.”. 

Wójt poinformował, że aby przystąpić do spółki komunalnej 

trzeba nieć wkład w wysokości dwa miliony złotych. 

 

Rada Gminy Wierzchowo w obecności 14 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu sesji - 14 głosami „za” przy 0 

głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących” wyraziła 

negatywną opinię nt. ewentualnego przystąpienia Gminy 

Wierzchowo do utworzenia spółki komunalnej z udziałem Gmin 

i Powiatu Drawskiego celem zmiany formy prawnej zarządzania 

Szpitalem Powiatowym w Drawsku Pomorskim. 

 

4. Kierownik GOPS Piotr Paszkiewicz zwrócił się do zebranych o 

zgłaszanie potrzeb na prace remontowe w związku z 

zatrudnieniem osób w ramach prac społecznie-użytecznych. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 14 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 1. 

 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad VII sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 15.
25

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. K.Kalinowska ………………… 

 

2. D.Łukaszewska………………… 


